
Una olivera i la nostra memòria  

 

Al parc de la Marina, una olivera recorda les persones que ens van deixar arran de la COVID. 

L’arbre simbolitza la pau i l'harmonia i, de ben segur, arribarà a centenari donant-hi fe de que 

el 2020 va començar una pandèmia que va canviar les nostres vides i va causar la mort de dos 

centenars de veïns i veïnes. Altres van patir la malaltia greument i alguns, seqüeles que no es 

té clar quant duraran. A molts els costarà recuperar la normalitat després de sofrir les 

conseqüències de la crisi econòmica resultant. Tots rememorarem sempre aquests mesos en 

què tot ha estat dolorós i diferent.  

Tampoc no podrem oblidar el treball de tantes persones entregades al servei públic en 

moments en què la societat més ho necessitava. Hem de recordar els aplaudiments diaris de 

les vuit del vespre els dies durs de confinament i els cartells amb bonics arcs de Sant Martí 

dibuixats pels petits de cada casa. "Tot anirà bé", deien. La societat va afrontar amb resignació 

el que li va caure a sobre i va dirigir la seva esperança i agraïment al personal sanitari que, 

incansable, es va jugar la vida lluitant contra la pandèmia. Moltes vegades van atendre els 

malalts sense les més mínimes garanties de seguretat, amb materials insuficients. Alguns van 

perdre la vida.  

Als sanitaris cal sumar policies, personal de manteniment i neteja, conductors, comerciants... 

tots aquells que van ajudar des dels seus llocs de treball assumint molts cops una feina ingent. 

Especial menció mereixen els voluntaris que es van posar a disposició d'entitats o 

administracions. No em cansaré de donar les gràcies a tots i totes.  

Inoblidable també ha estat el paper de la ciència i la medicina en aquesta lluita. La rapidesa 

amb què s'han assolit les vacunes ha estat un gran èxit. Hem d'estar orgullosos també de la 

capacitat de reacció del nostre sistema sanitari públic, que va arribar al 70 % de la població 

vacunada amb dosi completa acabat l'estiu. Espanya, assotada en un primer moment per la 

pandèmia, està sent dels països que millor ha administrat la vacunació. I els espanyols estan 

entre les persones menys negacionistes del món. Un altre motiu per estar satisfets.  

Ara bé, el virus segueix viu i no hem de baixar la guàrdia, després de patir cinc onades cruels. 

La COVID muta i, encara que sigui ara poc letal, continua infectant. Hem de seguir respectant 

els protocols sanitaris i recuperant la normalitat amb prudència. Cal mantenir la distància 

social, fer servir la mascareta en recintes tancats, i totes les traves que impedeixen gaudir de la 

normalitat completa.  

Hem de rebutjar de ple que s'estiguin prodigant els botellots, sobretot a Madrid i Barcelona, 

però també, a escala menor, a la nostra ciutat. No es pot tolerar la violència i l'incivisme, ni 

l’incompliment de les normes anticovid. Esperem que la recuperació de l'oci nocturn i el 

respecte a les indicacions de les forces policials ajudin a que el fenomen disminueixi.  

Han passat ja divuit mesos i traiem importants conclusions. Hem de seguir apostant per la 

millora del sistema sanitari. A Viladecans estem en el bon camí: el nou hospital comportarà la 

millora de l'atenció sanitària a la ciutat. També, com a societat, hem après que cal confiar en la 

ciència i la medicina. Hem d'invertir-hi més i lluitar contra la ignorància del negacionisme.  

Al parc de la Marina, aquella olivera ens recordarà que moltes persones, sobretot gent gran, es 

van anar abans d'hora per la maleïda malaltia. El 16 de setembre, un acte va homenatjar les 



víctimes i les seves famílies. Hi vam deixar una rosa blanca a la seva memòria. Descansin en 

Pau. 


